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Side 2

Spørgsmål: Kan ministeren bekræfte, at regeringen ikke har anvendt provenuet fra den 
planlagte forhøjelse af kørselsafgiften på lastbiler? Hvis regeringen alligevel har brugt pro-
venuet, hvordan stemmer det så overens med regeringens økonomiske forsigtighedsprin-
cip?

Svar: 

Som oplyst i mit svar på spørgsmål 243 har regeringen besluttet ikke at indføre kørselsaf-
giften for lastbiler. 

Modsat Venstre der har brugt pengene fra kørselsafgiften til skattelettelser, men nu ikke vil 
vedkende sig regningen, har regeringen ikke brugt provenuet på forhånd.

Det blev i forbindelse med Finanslovsaftalen for 2012 aftalt med Enhedslisten, at et even-
tuelt yderligere provenu fra kørselsafgiften skulle bruges til bedre og billigere kollektiv tra-
fik. I overensstemmelse med regeringens forsigtighedsprincip var et eventuelt overskud fra 
afgiften endnu ikke disponeret.


